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Minnesanteckningar från samrådsmöte med 
Länsstyrelsen Blekinge om solparkerna Ettebro 
och Mörtjuk 

  
Datum 2024-02-20  

Närvarande: 

Rabbalshede Kraft: Philip Sjöstrand (PS), Oskar Bohlin (OB)   

AFRY: Anna Collin (AC), Alexander Johansson (AJ)  

Länsstyrelsen: Mattias Nilsson (MN), naturvårdshandläggare, Elvira 
Isacsson (EI) naturvårdshandläggare 

Minnesanteckningar 

Mötesdeltagarna presenterar sig.  

OB presenterar Rabbalshede Krafts verksamhet och hur bolaget 
jobbar.  

AC presenterar bakgrund, samrådsförfarande och översiktlig 
beskrivning av projekten.  

Markområdena presenteras och utgörs av skogsmarker utanför 
detaljplan. Alternativa lokaliseringar för Mörtjuk har utvärderats men 
valts bort pga jordbruksmark och att vissa ytor har bedömts som för 
små till ytan.  

För Ettebro fanns alternativa lokaliseringar i närheten där sandödla 
förekommer och dessa ytor har därför valts bort.  

Mörtjuk 

Projektområdet presenterades med avseende på planerad utformning 
och gränsdragning.  

Ettebro 

Projektområdet presenterades med avseende på planerad utformning 
och gränsdragning.  

Miljöaspekter och konsekvenser 

Mörtjuk 

Skyddade områden 

Riksintresse kommunikationer och totalförsvaret. Ligger också inom 
MSA-yta för Ronneby flygplats. Varken riksintresse eller MSA-ytor 
bedöms påverkas av planerad solpark. 
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N2000 område finns öster om projektområdet vid Blanksjön. 
Strandskydd finns i viss mån inom projektområdet, där kommer 
eventuellt dispens från strandskyddet att sökas.  

Naturmiljön 

Till största del skogsmark och kalhyggen inom området. Förstudie 
Naturvärdesinventering har gjorts och ett preliminärt 
naturvärdesobjekt har pekats ut. Fältinventering planeras till våren för 
att få en bättre bild av området. Även naturvårdsarter har observerats. 
Häckfågelinventering samt riktad inventering för mindre hackspett 
planeras.  

Vattenförekomster 

Inga grundvattenförekomster inom området. Söder om området finns 
vattenförekomst samt Blanksjön finns österut.  

Kulturmiljö 

Inga registrerade lämningar inom området. Det finns en nordost om 
området.  

Landskapsbild 

Få närboende till projektområdet. Det finns en bostad intill Blanksjön. 
Området är dock omgivet av skog så synligheten bedöms bli 
begränsad.  

Det finns inte heller några större utpekade värden för friluftsliv och 
rekreation. Men viss fysisk barriär kommer uppstå lokalt. I övrigt ingen 
påverkan förutom visst buller i anläggningsskedet.  

Resurser 

Avverkning av skog kommer att ske. Inget skogsbruk kan ske under 
parkens drifttid men det kan återupptas efter parkens avveckling. 

Avfall och restprodukter 

Vid avveckling tas avfall omhand och återvinns.  

Inga kända föroreningar i området. 

Klimat 

Positiv påverkan och bidrag till omställningen mot ett fossilfritt 
samhälle.  

Ettebro 

Skyddade områden 
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Riksintresse av försvarsmakten. Även inom MSA yta för Ronneby 
flygplats. Ingen påverkan bedöms uppstå för dessa. N2000 finns 1,7 
km söder om området.  

Kroksjö göl söder om området och strandskydd gäller där men det 
kommer inte att hamna innanför solparkens stängselområde. Dispens 
är därför ej nödvändig.  

Naturmiljö 

Området består av skogsmark och en förstudie Naturvärdesinventering 
har gjorts. Ledningsgatan utpekad som naturvärde. En fältinventering 
planeras till våren. Inga skyddade arter inom området.  

Inga grundvattenförekomster och inte heller vattenförekomster inom 
projektområdet.  

Kulturmiljö 

Inga registrerade lämningar inom området. En möjlig lämning strax 
väster om projektområdet samt en möjlig lämning nordväst om 
området. 

Landskapsbild 

Få närboende även här samt omgivet av skog. Rekreation och 
friluftsliv: inga utpekade värden men viss barriäreffekt förväntas.  

Buller i anläggningsfas kommer uppstå men förväntas ej under drift. 

Resurser 

Skogsbruk kommer ej att bedrivas under driften men markområdet 
kan återställas efter avveckling och då kan skogsbruket återupptas.  

Avfall och restprodukter 

Inget avfall under drift men under avveckling. Detta tas då omhand 
och återvinns. 

Inga förorenade områden finns identifierade. 

Klimat 

Positiv påverkan och bidrag till omställningen mot ett fossilfritt 
samhälle. Ökad produktion av förnybar energi i södra Sverige.  

Sammanfattning av miljöpåverkan 

Positiv effekt under driftskedet med avseende på klimat och genom 
anpassningar även för biologisk mångfald.  

Viss påverkan på landskapsbild, rörlighet och buller vid anläggning och 
avveckling. Bedöms vara en reversibel åtgärd och lokaliseringen 
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bedöms som lämplig med få konflikter i området. Bedöms 
sammantaget därför inte medföra betydande miljöpåverkan.  

Behov av utredningar, anmälningar, dispenser m.m. 

Mörtjuk 

Naturvärdesinventering fält 

Häckfågelinventering 

Riktad inventering av mindre hackspett 

Eventuell dispens strandskydd 

Ettebro 

Naturvärdesinventering 

Förslag på samrådskrets presenterades. 

Förslag till innehåll i MKB presenterades. 

Diskussion och frågor 

Mörtjuk 

EI: För Mörtjuk; kommer befintlig väg stängslas eller vara fortsatt 
tillgänglig för allmänheten? 

Svar: Den vägen kommer hamna inom solparken och inom stängslat 
område och blir alltså inte tillgänglig på samma sätt som idag.  

EI: Blekingeleden går söder om parken och det kan finnas ett allmänt 
intresse från allmänheten även utanför 500 metersgränsen. Kan därför 
vara ide att utöka samrådskretsen söderut. Det finns några hus längs 
Blekingeleden och många stigar i det området. Det finns t.ex. en stig i 
nordvästra hörnet som nyttjas av friluftslivet. Bör tas med i 
bedömningen och det fortsatta arbetet.  

MN: Det finns eventuellt några idrottsföreningar/ideela föreningar som 
nyttjar området västerut. Dessa bör ingå i samrådskretsen. T.ex 
orienteringsföreningar/friluftsföreningar. Bör kollas upp. 

EI: Planeras för batterilager? Om planer finns bör det beskrivas. Svar: 
Inte planerat i nuläget men kan bli aktuellt i framtiden.  

EI: Brandrisker? Med avseende på brandrisker bör åtminstone 
Räddningstjänsten ingå i samrådskretsen.  

Svar: Räddningstjänsten läggs till i samrådskretsen.  

EI: Har ni kollat med Trafikverket? Svar: Ett utlåtande har ingetts om 
att 20 m avstånd till väg E22 ska hållas. Trafikverket kommer att ges 
möjlighet att yttra sig inom ramen för det skriftliga samrådet. 



  

Page 5/5

 

 

MN: Vilken markberedning krävs? Svar: Det beror lite på hur det ser ut 
i området. Viss beredning behövs men det ska kunna återställas och 
återgå till liknande användning även efter avveckling. Stubbröjning och 
utjämning av marknivå kan behövas. 

MN: Visst underhåll under drift krävs väl? Svar: Ja, det krävs en viss 
skötsel under drift.  

EI: Stenmurar får gärna bevaras. Hur avser ni göra där? (Stenmurar i 
skogslandskapet omfattas inte av det generella biotopskyddet men kan 
vara skyddade enligt skogsvårdslagen så att hänsyn kan behöva tas). 
Svar: Naturvärdesinventeringen kommer att visa vilka värden som 
finns. Nödvändig hänsyn kommer att tas.  

MN: Behövs fladdermusinventering? Svar: Naturvärdesinventeringen 
får utgöra grund för bedömning av vilka ytterligare behov som 
eventuellt finns.   

Ettebro  

EI: Kommer ledningsgatan att stängslas av? Svar: Här behöver vi ha 
en dialog med E.ON om stängsling runt ledningsgatan. Kanske enklast 
att göra två delområden och hålla ledningsgatan öppen för allmänhet.  

EI: Bra om Räddningstjänsten ingår i samrådskretsen. Svar: 
Räddningstjänsten läggs till i samrådskretsen. Inga batterilager 
planeras i nuläget. 

EI: Det finns några bostäder som ligger intill sjöarna närmast runt 
projektområdet. Kommer dessa hus att se solparken? Svar: Dessa 
ingår i samrådskretsen i nuläget (inom 500 m). Om några ligger på 
gränsen tas de ändå med. EI: Bra om de som potentiellt kan se parken 
tas med i samrådskretsen.  

EI: Knärot finns observerat utanför projektområdet men kan ju finnas 
inom området ändå. Därför bra om detta utreds närmare. Svar. Det 
kommer att göras inom ramen för fältinventeringen.  
 

EI: Det bör bedömas om behov av fladdermusinventering behövs. 
Svar: Ja, det tar vi med oss i det fortsatta arbetet.  
 
AC: Hur ser det ut med beslut om BMP? EI: Länsstyrelsen inväntar 
samrådsredogörelsen innan beslut om BMP kan tas.  

 

Vid protokollet 

Alexander Johansson 

 


